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LÁTHATATLAN ERŐK 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Budapest, 2023. szeptember 3. 
 
Köszönjük az Úr kegyelmét. Ma egy olyan témát hoztam, amiről nagyon sokat hallottunk, 

és az ember azt hiszi, hogy erről már sok mindent tud. De én úgy gondolom, hogy az Igéből 
mindig kaphatunk friss kijelentést, hiszen a hit hallásból van, a hallás pedig Isten Igéje által. 
Pontosabban, Isten Igéjének a folyamatos hallásából. Tehát az, hogy egyszer hallottam, az nem 
elég. Még talán az sem elég, hogy tudom. A részemmé kell válnia az Igének, be kell épülnie az 
elménkbe. Hiszen a Római levél tanítja, hogy újítsuk meg az elménket, újítsuk meg a gondol-
kodásmódunkat.  

Újjá vagyunk születve a szellemünkben, a szellemünk az új teremtés, Isten Szelleme és az 
én szellemem eggyé vált, és én Isten temploma vagyok, úgy, ahogy te is, és minden hívő 
keresztény. De nincs újjászületve a testem, és nincs újjászületve a lelkem. A lélek részem alatt 
azt értem, hogy az értelmünkkel, az érzelmünkkel és a gondolatainkkal nekünk kell foglal-
kozni, és nekünk kell a szellemünk hatalma alá hajtani. A gondolkodásunk az újjászületéskor 
nem fog megváltozni, tehát nekünk kell felépítenünk magunkat, és összhangba hoznunk a 
Szellem gondolatát és a mi gondolatainkat. Ha az minél jobban egységben van, annál jobb dönté-
seket hozunk.  

Pontosabban, Isten úgy vezet bennünket, mert akiket Isten Szelleme vezérel, azok Isten 
fiai. A Szent Szellem vezet bennünket, a Szent Szellem tökéletes, a Szent Szellem mindent 
tud. A Szent Szellemnek nem kell növekedni, úgy, ahogy a mi szellemünknek sem. Mi nem 
egy csecsemő szellemet követünk, hanem Isten Szellemét követjük, és akkor Isten dolgait 
tudjuk megtenni. És bizony meg tudjuk feszíteni a hústest kívánságait a Szellem erejével, és 
Isten vezet bennünket, Isten győzelemre akar vinni bennünket.  

Jézus megváltott bennünket. Ezt elmondta a tanítványainak is, de amikor Jézus arról be-
szélt a tanítványoknak, hogy Ő el fog menni, akkor a tanítványok teljesen kétségbe estek, 
hogy hát akkor most mi lesz velünk? Mi otthagytunk mindent, mi fölégettünk magunk mögött 
minden hidat, nincs visszaút a számunkra. Erre Jézus azt mondja, hogy most akkor én elmegyek.  

Mikor Jézus a haláláról és a feltámadásáról beszél Péternek, akkor Péter meg is jegyzi, 
hogy Uram, ez veled nem történhet meg. Mire Pétert megdorgálta az Úr Jézus, azt mondta, 
hogy távozz tőlem sátán, mert a rontásomra vagy nekem. Nyilván nem a Pétert dorgálta meg, 
hanem azt a mögötte lévő sátáni gondolatot, ami nem Isten szíve szerint való. 

A mai tanítás címe: A láthatatlan erők. A Biblia azt mondja, hogy a láthatók azok ideig 
valók, a láthatatlanok pedig örökkévalók. Arról is beszél a Biblia, hogy minden, ami látható, 
az a láthatatlanból állott elő. Minden, amit itt a fizikai világban látunk, az egy láthatatlan világ 
lenyomata. A láthatatlan előbb létezett, mint a látható világ. Isten nem a semmiből teremtette 
ezt a világot, hanem az Ő szava által hívta elő, és a szellemvilág egy valóságos világ. A 
szellemvilágban nemcsak Isten Szelleme, nemcsak Isten, mint szellemi lény létezik, hanem 
létezik a gonosz is, és ezt nagyon sokszor keresztény hívők figyelmen kívül hagyják.  

Nagyon sok keresztény gondolkodik úgy, hogy mindent Isten irányít, minden úgy van, 
ahogy azt Isten akarja. Minden Isten akarata szerint van. Bár igazuk lenne, de sajnos nincs 
igazuk, hiszen maga Jézus tanította úgy imádkozni a tanítványait, hogy legyen meg a Te 
akaratod, miképpen a mennyben, úgy a földön is. Jézus világosan elmondta, ahol megvan 
Isten akarata, az a menny, és ahol nincs, az a föld, mert Isten azt akarja, hogy itt is meglegyen 
az akarata. De Isten akarata nem nyilvánul meg automatikusan.  

Igen, de hát Isten mindenható, semmi és senki nem korlátozza – mondhatja valaki. Isten 
Szuverén Isten és azt csinál, amit akar. Isten valóban szuverén Isten, de szuverén arra is, hogy 
önmagát korlátozza. Isten egy dolgot nem tud, hazudni. Isten a saját szavát, a saját Igéjét nem 
lépi át. És Isten hozott olyan önkorlátozó intézkedéseket, ami, idézőjelben akadályozza abban, 
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hogy mindenben Isten akarata történjen meg a te életedben és az én életemben. Úgyhogy 
beszélgetni fogunk ma egy kicsit erről.  

Ez a téma nagyon izgalmas, és ehhez egy nagyon ismert igehelyet hozok elsőre, az 
Efézusi levél 6. részét, és majd olvasunk más dolgokat is. Tudjuk azt, hogy amikor Ádám 
elbukott, akkor bejött a világra a bűn. A Római levél tanítja ezt, mert egy által jött be a világra 
a bűn és a bűn által jött be a halál. Tehát Isten nem teremtett halált, hanem Ádám a vétke 
miatt nyitotta meg magát a gonosz erőnek, a gonosznak, és a hatalma alá adta saját magát, és 
vele együtt az egész emberiséget.  

Jézus nagyon sokszor beszél arról, hogy a sátán e világ istene. Olvassuk a Bibliában is, 
hogy e világ istene megvakította a hitetlenek elméjét, hogy ne lássák az Úr Jézus Krisztus 
dicsőséges Evangéliumának világosságát, amely az Isten képe. Tanítja ezt az írás, Jézus 
többször beszél erről. A sátán nem a mi istenünk, nem az újjászületett ember istene, hanem e 
világ istene, és azok fölött az emberek fölött uralkodik, ‒ ahogy az Efézusi levél 2. része is 
beszámol erről ‒, akik az ő hatalma alatt vannak, akik világi emberek, akik még nem tették 
Úrrá az életük fölött Jézus Krisztust.  

Minden ember hatalom alatt van. Tetszik, vagy nem tetszik, tud róla, vagy nem tud róla, 
jónak tartja, vagy rossznak tartja, a végeredmény szempontjából indifferens, mert valamilyen 
hatalom alá tartozol. Vagy a sátán hatalma alá, vagy pedig Jézus Krisztus hatalma alá. Nincs 
több variáció, ez ilyen egyszerű. Lehet ezt ragozni, de semmi értelme az égvilágon nincsen. 
Minden ember eldöntheti, hogy marad a sötétségben, vagy pedig elfogadja Krisztus vilá-
gosságát. Elfogadja Jézus Krisztust, mint Megváltóját, és akkor a sötétségből átkerülhet a 
világosságba.  

Mert Jézus Krisztus megváltott bennünket a sötétség hatalmából, és azt mondja, hogy 
általvitt az Ő szerelmes Fiának az országába. Nem tartozunk a sátán királyságához, mi hívők 
Krisztushoz tartozunk, az Ő országához tartozunk, és mint a Krisztus Teste, mi Őt képviseljük 
itt a Földön. Ezt bárki elmondhatja, hogy mi itt Istent képviseljük. De megvannak ennek a 
látható jelei is, majd meg fogunk nézni egy-két dolgot, amikor Jézus kiküldte a tanítványait 
szolgálni. Amikor Jézus feltámadt a halálból és megjelent a tanítványainak, amit a Máté 
evangélium 28,18. igevers ír. Miután feltámadt Jézus, hozzájuk ment, és ezt mondta: 

Máté 28,18‒20. 
18. És hozzájuk menvén Jézus, szóla nékik, mondván: Nékem adatott minden 

hatalom mennyen és földön. 
Ezt nagyon meg kellene jegyeznünk. Minden hatalom mennyen és földön! És itt jön egy 

megbízás, itt jön ennek a hatalomnak az átadása, amit átad a tanítványainak. Mivelhogy ne-
kem adatott minden hatalom, mondja Jézus: 

19. Elmenvén ezért, tegyetek tanítványokká minden népeket, megkeresztelvén őket 
az Atyának, a Fiúnak és a Szent Szellemnek nevében. 

Mit jelent az, hogy minden hatalom neki adatott? Egyáltalán miért van szükség a 
hatalomra? Vagy mit jelent az, ha valakinél hatalom van? Akkor nála van az irányítás. Nála 
van minden irányítás, és minden eszköz a rendelkezésére áll arra, hogy érvényt szerezzen az 
akaratának. Ez a hatalom, és ez a hatalom Krisztusnál van, mert néki adatott.  

20. Tanítván őket, hogy megtartsák mindazt, amit én parancsoltam néktek: és ímé, 
én tiveletek vagyok minden napon a világ végezetéig. Ámen! 

Ki van velünk minden napon a világ végezetéig? Az a személy, akinek adatott minden 
hatalom mennyen és földön. Ezt a hatalmat nem egyedül képviseljük, hanem Jézussal együtt 
közösen képviseljük. Egyedül nekem, mint személy, Jézus nélkül, Krisztus nélkül semmilyen 
hatalmam nincsen. Amikor Jézus kiküldte a tanítványokat, akkor látjuk, mint ahogy itt is a 
nagy parancsolatban van, hogy elküldte őket, felruházta őket a megfelelő eszközzel. Hatalmat 
adott nekik.  
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De menjünk vissza az Efézusi levélhez. Van egy ellenségünk is. Miért van szükség ha-
talomra? Azért, hogy a rendet fenntartsa, mert vannak olyan elemek, olyan személyek, olyan 
tényezők, amik az isteni fajta rendet szeretnék megbontani. Szeretnék az Isten által teremtett 
rendet fölborítani. És emögött mindig a sátán áll. Ha megnézzük ezt a mai világot, akkor a 
sátán mindig Isten rendje, Isten terve ellen munkálkodik, és Isten ellen tevékenykedik. És 
mindig be akarja bizonyítani Isten rendjéről, hogy az nem igaz.  

Be akarják bizonyítani, hogy nem csak férfi és nő létezik, hanem van ötven fajta nem. Én 
nem olvasom ezt sehol a Bibliában. Ha ez nem Istentől van, akkor honnan lehet ez? Vala-
honnan máshonnan, valakinek az ostoba agyából fakadt ki, és el akarják magyarázni nekünk, 
hogy ez jó. Egy ilyen világban élünk manapság. Nem szeretnék én itt belefolyni az ostoba 
sátáni propagandába, de ezt fogják majd tanítani a gyerekeidnek, meg az unokáidnak.  

A sátán mindig is Isten népe ellen, Isten Igéje ellen munkálkodott. Amikor az első ember-
párt megtévesztette, már akkor azt mondta, nem úgy van, ahogy Isten mondta. Nagyon sokba 
került ez az embernek, amikor elhitte a sátán csalását, és itt gyakorlatilag erről ír. A 6. rész 10. 
versétől olvasom.  

Efézus 6,10–13.  
10. Végezetre, atyámfiai, legyetek erősek az Úrban, és az ő hatalmának erejében.  
Ez egy felszólítás. Legyetek erősek az Úrban, nem pedig magadtól, nem a magad erejéből. 

Nagyon sokan mondják, hát én a magam ura vagyok, hát engem aztán senki az égvilágon nem 
ural. Én majd elmondom, hogy nekem mi a jó. Nagyon szuper embere vagy akkor a sátánnak, 
és nagyon örül neked, mert ha te a magad ura vagy, akkor téged az ördög ural, a sátán ural, és 
nagyon sokan vannak így.  

Miben tudok én erős lenni? Hogyan tudok én erős lenni? Az Úrban tudok erős lenni, és az 
Ő hatalmának az erejében. Nem az én erőmben. Nem az én képességemben. Van nekünk is 
fizikai erőnk, van képességünk, de az nem elég arra, hogy mi meg tudjunk állni és győztes 
életet tudjunk élni. Ha a magad erejében bízol, akkor száz százalékban borítékolható, hogy 
bukott ember vagy. Aki így gondolkodik magáról, nyugodtan borítékolhatja ezt.  

Tehát, amiért mi erősek tudunk lenni, amiért mi győztesek tudunk lenni, amiért mi meg 
tudunk állni a krisztusi hatalomban, az Őmiatta van, és nem miattunk, ez Őbenne van. Éppen 
ezért nekünk törekedni kell a Krisztussal való közösségünkre. Sok mindenről tanítunk mi is, 
de legeslegfontosabb az, ami a János első levelében is írva van, hogy a mi közösségünk pedig 
közösség az Atyával és az Ő Fiával, a mi Urunk, Jézus Krisztussal. Ez a közösség adja ne-
künk a felhatalmazást, ez a közösség a Szent Szellem erejével adja nekünk a hatalmat, és így 
igenis meg tudunk állni.  

Miért kell erősnek lennünk az Úrban? Miért van szükség a hatalomra, mint mondtam? 
Pontosan azért, mert vannak mindig olyan elemek, vannak olyan erők, akik az Isten által 
alkotott rendet szeretnék a feje tetejére állítani. Nem más áll mögötte, nem titkos dolog ez, 
Jézus leleplezte a sátánt, aki azért jött, hogy lopjon, öljön, pusztítson. Tehát ez a gonosznak a 
természete. Nézzük tovább a 11-es verset:  

11. Öltözzétek fel az Isten minden fegyverét, hogy megállhassatok az ördögnek 
minden ravaszságával szemben.  

Nagyon jól ismert igehely, ezerszer hallottátok már, hogy fel kell vennünk a szellemi fegyver-
zetünket. Ezt nagyon-nagyon sok keresztény nem teszi meg. Mit jelent az, hogy felvenni a fegy-
verzetet? Miért van szükség fegyverzetre? Ha nincs ellenség, akkor nem kell fegyverzet. Sokan 
úgy gondolják, hogy hát nincs itt semmi probléma. Itt nyilván szellemi fegyverzetről van szó, nem 
fizikai fegyverzetről. Hiszen, ha tovább olvassuk, akkor a Biblia tanítja ezt.  

12. Mert nem test és vér ellen van nékünk tusakodásunk, hanem a fejedelemségek 
ellen, a hatalmasságok ellen, ez élet sötétségének világbírói ellen, a gonoszság szellemei 
ellen, melyek a magasságban vannak.  
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Milyen fegyverzet ez? Ez egy szellemi fegyverzet. Ez szintén egy nem látható fegyverzet, 
hiszen az ellenség sem látható. Tehát egy láthatatlan ellenséggel szemben nem tudsz látható 
eszközökkel vagy fizikai eszközökkel harcolni. Más dimenzióban vannak ők. Tehát abban a 
dimenzióban kell, hogy felvegyük a harcot az ellenséggel, amelyekben ők vannak, és ez az 
ellenség egy láthatatlan ellenség.  

Na, de mit mondott Jézus? Hogy „nékem adatott minden hatalom mennyen és földön.” 
Jézus legyőzte a sátánt! Jézus nem a pokolban győzte le a sátánt, hanem a kereszten. A pokol-
ban bejelentette a győzelmét. Amikor lement a pokolba, nagy riadalom támadt, és az Ige írja, 
több helyen, hogy az ellenség megolvadt, mint a viasz, Jézus jelenlétében. A sátán a kereszten 
legyőzetettet.  

Azt mondja az Írás, hogyha tudta volna az ördög, hogy kicsoda Jézus, akkor nem feszíttette 
volna meg a dicsőség Urát. Ez a sátánnak a vereségét jelentette. A sátánnak a bukását jelentette. 
Nézzük a 13-as igeverset: 

13. Annakokáért vegyétek föl az Istennek minden fegyverét, hogy ellenállhassatok 
ama gonosz napon, és mindent elvégezvén, megállhassatok. 

Tehát föl kell venni ezt a fegyverzetet. Egy dolgot még szeretnék itt kiemelni, hogy nem 
az ördög erejével szembe kell megállnunk, mert az ördögnek nincs ereje. Az ördög az ég-
világon semmit nem tud tenni ellened! Keresztények tömegeivel találkoztam már, nem tud-
nám megmondani se szerüket, se számukat, akik félnek és rettegnek az ördögtől. Jaj! Valaki 
azt mondta, hogy még a nevét sem szabad kimondani. Hú – mondom –, akkor Jézus is 
eltévesztette. (Mert Ő nevén nevezte.) Ennyire rettegnek, pedig egy senkiházi, egy legyőzött, 
megtévesztő, ravasz. Nincs ereje, viszont van ravaszsága.  

Van néhány ezer év előnye veled szemben, és ha te az értelmeddel, az eszeddel akarod őt 
legyőzni, meg a te bölcsességeddel, akkor ez nem fog menni. Isten ereje nélkül nem tudunk 
semmit tenni a gonosszal! Nagyon sok ember könnyedén válik a játékszerévé a gonosznak, 
mert nincs rajta a szellemi fegyverzet. A sátánt Jézus győzte le, és mivel mi Krisztusban 
vagyunk, mi ugyanabban a győzelemben vagyunk. Tehát fel kell öltöznünk a fegyverzetet!  

Van, akin nincsen semmi más, csak az üdvösség sisakja, egyébként meztelen az egész 
teste. Így nincs védelme. Hogyan tudunk védekezni egy ilyen fékevesztett gyilkos ellen, aki 
be akar csapni, hogy elpusztítson téged. Egyetlen módon, hogyha a szellemi fegyverzetet 
használjuk. Jézus megmutatta a földi szolgálatában, hogy hogyan kell bánni az ördöggel. A 
Jézus a kisujjával űzte ki a gonosz szellemeket. Ahol Jézus megjelent, ott rettegtek a gonosz 
szellemek.  

Most mit látunk? Ahol megjelenik a gonosz, ott a keresztények rettegnek, némely helyen. 
Azt szokták mondani, hogy a nyúl viszi a puskát, a vadász meg lapul. Minket arra hívott el az 
Úr, hogy igenis járjunk ebben a hatalomban, éljünk ezzel a hatalommal, igenis megvan a 
hatalmad a gonosz fölött! Minden eszközt megkaptunk arra – pontosabban, nem is egy 
eszközt, hanem –, magát a Szent Szellemet kaptuk, aki által Jézus is elbánt az ördöggel. 
Elbánt az ellenséggel, elbánt a betegséggel, elbánt a gonosz minden cselszövésével szemben.  

Ott kezdtem, hogy a tanítványok pánikba estek, amikor Jézus azt mondta, hogy ne 
aggódjatok, én elmegyek, de küldök helyettem valakit. Elküldöm a Szent Szellemet, elküldöm 
a vigasztalót, aki elvezet bennetek minden igazságra, aki majd megfeddi a világot igazság, 
bűn és ítélet tekintetében. Jézus azt mondta, hogy én elmegyek, de fog jönni valaki, és az 
sokkal jobb lesz nektek. Mert Jézus, mikor a földön járt, a földi szolgálatában egy fizikai 
testhez (és helyhez) volt kötve. Ő csak egy helyen tudott lenni és kész. Nem tudott elmenni, és 
két-három helyen jelen lenni, egyszerre.  

De mi van Isten Szellemével? Isten Szelleme mindenhol jelen levő. Isten Szelleme 
mindenhol ott tud lenni. Isten Szelleme (az újjászületést követően) mindannyiunkban bennünk 
van. A farizeusok, meg a zsidók azt gondolták, hogy megfeszítettük Jézust, és véget ért itt a 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 
 

 5 

csodáknak a korszaka, véget értek a gyógyulások, véget ért minden. Na, ezt a hitetőt meg-
feszítettük – gondolták a farizeusok, gondolta az ördög.  

Igen ám, de kitöltetett Isten Szelleme, miután Jézus föltámadt, az ötvenedik napon. Az Ő 
tanítványai ugyanazokat a cselekedeteket cselekedték, mint Jézus, amit Ő megígért a János 
14-ben a 12-es igeversben. Olvassuk el: 

János 14,12. 
12. Bizony, bizony mondom néktek: Aki hisz énbennem, az is cselekszi majd azokat a 

cselekedeteket, amelyeket én cselekszem; és nagyobbakat is cselekszik azoknál; mert én 
az én Atyámhoz megyek. 

Sokan ezt az igeverset kitépték a Bibliájukból. Maga Jézus mondta, hogy aki hisz bennem, 
ugyanazokat fogja cselekedni, amiket Ő cselekedett. Miért tudja cselekedni? Azért, mert 
Jézus az isteni hatalmából kiüresítette magát. A Filippi 2-ben olvassuk, a Krisztus himnuszt. 
Ő nem mint Isten szolgált itt a földön, hanem mint felkent, mint Szent Szellemmel felkent. A 
Szent Szellem ugyanúgy Isten, mint Jézus meg az Atya, és Ők hárman egyek.  

Tehát Jézus ugyanúgy isteni erővel szolgált. Jézus bemutatta nekünk, hogy mi hogyan 
tudjuk Isten Szellemének erejével képviselni Isten királyságát. Úgy, ahogy Ő képviselte, 
amikor a földön járt, és egy fizikai testhez volt kötve. Nem értettem ezt az igeverset, amikor 
először elolvastam, hogy azokat fogjuk tenni, amiket Jézus tett. Mondtam: ki vagyok én, hogy 
ilyeneket tegyek? Ki az, aki venné magának ezt a bátorságot?  

Jézus ezt nem véletlenül mondta! Nem véletlenül került a Bibliába, és amikor tovább 
olvastam, amikor megértettem azt, hogy igen, itt arról van szó, hogy a Szent Szellem erejével 
minden hívő ugyanúgy képes ellenállni a gonosz minden tervének, szándékának úgy, ahogy 
Jézus is ezt tette. Tulajdonképpen a fizikai történések mögött, mindig szellemi dolgok állnak. 
Nagyon sokszor csak a fizikai helyzettel vesszük fel a harcot, és nem figyelünk oda a 
mögöttes erőkre, pedig, ha tetszik, ha nem, mi szellemi harcban vagyunk.  

A szellemi harc talán nem egy jó kifejezés. Kérdezheted, hogy egy legyőzött ellenséggel 
miért kell harcolni? Igazából, nem kell harcolnunk, mert Jézus legyőzte már az ellenséget. 
Jézus már győzött, mi ebben a győzelemben ott vagyunk, és hogyha nem hiszed, akkor gyor-
san hadd olvassak erről is egy Igét.  

Efézus 2,5–6. 
5. Minket, kik meg voltunk halva a vétkek miatt, megelevenített együtt a Krisztussal, 

kegyelemből tartattatok meg! 
És itt van a 6-os vers. Nem csak megtartattunk, nem csak feltámadtunk, nem csak meg-

eleveníttettünk. És! Így szól a folytatás: 
6. És vele együtt feltámasztott és vele együtt ültetett a mennyekben, Krisztus Jézusban:  
Ez egy hatalmas igevers, hogy vele együtt ültettünk a mennyekben a Krisztussal a hatalmi 

helyre. Ezt tudjad, hogy ez így van. Igazából nem kell, hogy mi harcoljunk az ellenséggel, mi 
az ellenséget a talpunk alatt kell, hogy tartsuk. Sokan azt mondják, hogy az ellenség ezt tette, 
az ellenség azt tette. Az ördög amazt tette. Ne dicsekedj azzal, hogy az ördög mit tett! Az 
ördög végzi a dolgát. Az ördög dolga az, hogy lopjon, öljön és pusztítson. Az ördögnek a 
dolga az, hogy tönkretegyen téged. Ez a dolga.  

Mi a mi dolgunk? Hogy ellenálljunk ennek, hogy megakadályozzuk! Bizony mindannyian 
ilyen tekintetben szellemi harcban vagyunk, mert a gonosz, az ellenség szeretne elnyelni 
bennünket. Ehhez pedig az 1Péter 5. részét hívom segítségül, az 5,7-től olvasom, mert erre is 
nagy szükségetek van:  

1Péter 5,7–9. 
7. Minden gondotokat Őreá vessétek, mert néki gondja van reátok. 
8. Józanok legyetek, vigyázzatok; mert a ti ellenségetek, az ördög, mint ordító oroszlán 

szerte jár, keresve, kit nyeljen el:  
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9. Akinek álljatok ellen, erősek lévén a hitben, tudva, hogy a világban lévő atyafiságotokon 
ugyanazok a szenvedések telnek be. 

Azt mondja, hogy józanok legyetek. Mit jelent ez? Most itt nem a részegségről, vagy nem 
a kábultságról van szó, hanem arról, hogy józan gondolkodás, isteni bölcsesség, a krisztusi 
bölcsesség legyen bennetek.  

A krisztusi józanság legyen bennünk és vigyázzunk, mert a „ti” ellenségetek az ördög. A 
mi ellenségünk nem Isten. Isten nem az ellenségünk, Isten soha nem volt egyetlen bajunknak 
sem az okozója. De van egy ellenségünk, a gonosz, mint ordító oroszlán. Tehát úgy tesz, 
mintha ő lenne az ordító oroszlán, pedig nem ő Júda oroszlánja, hanem Jézus Júda oroszlánja.  

Ő csak tátogatja a száját és kiabál, és meg akar félemlíteni a nagy hangjával. Jön és hozza 
a nagy hangját, hogy most pedig tönkre fogsz menni, nem tudod kifizetni majd a számláidat 
sem, most pedig éhen fogsz halni, kiabál, kiabál.  

Most pedig itt ez a betegség, neked annyi, véged van, el fog pusztítani téged! Ezt csinálja 
az ördög, kiabál, de nincs meg hozzá a hatalma. Ha meg lenne hozzá a hatalma arra, hogy 
mindenkit legyőzzön és mindenkit elnyeljen, akkor már nem lenne egy ember sem a földön. 
De nincs meg hozzá a hatalma! Tehát neki keresni kell azt az embert, akit el tud nyelni. Ki az 
az ember, akit ő el tud nyelni? Aki neki a partnere. Tehát minket arra hívott Isten, hogy 
álljunk ellene az ördögnek.  

S igen, az ördög meg fog támadni. Miért kell ellenállni? Azért mert meg fog támadni. 
Valakitől hallottam, nem tudom, hogy kitől, azt mondta, hogyha még az ördög sosem állt az 
utadba, az azért van, mert egy irányba mentek. Ha nem egy irányba mentek, akkor ellene fog 
állni, akkor lesz problémád az ellenséggel.  

Ha a Krisztus útján mész, akkor legyél biztos abban, hogy meg akar akadályozni, hogy te Isten 
útján éljed az életedet. Az Isten Igéje azt mondja, hogy a Krisztus sebeiben meggyógyultunk. Ő 
minden eszközzel meg akar akadályozni abban, hogy te elvedd a gyógyulásodat.  

Isten Fia, az Úr Jézus Krisztus szegénnyé lett érettünk, hogy mi az Ő szegénysége által 
meggazdagodjunk. Pont az ellenkezőjét akarja elmondani neked, meg akar félemlíteni. Azt 
kiabálja neked, hogy tönkre foglak tenni, márpedig most tönkre mész! Ez a sátánnak a terve.  

A kérdés az, hogy te hova csatlakozol be, partnere vagy ebben a gonosznak, vagy nem 
vagy partnere? Vagy pedig ellene tudunk állni és elmondjuk ugyanazt, amit Jézus mondott, 
amikor a sátán megkísértette, hogy meg van írva.  

Nekünk van egy örökségünk, Krisztus bennünket hatalommal küldött ki. Nagyon sokan 
beszélnek úgy hívő keresztények, hogy nem is tudják, kinek az oldalán állnak? Úgy beszélnek 
mintha a sátán győzte volna le Jézust. Azt mondják, hogy hát Isten nem biztos, hogy meg akar 
téged gyógyítani, mert minden Isten akarata itt a földön. Hát, ha Isten akar, meggyógyít, ha 
nem akar, nem gyógyít meg – hallani ilyeneket a drága keresztény testvéreinktől.  

Szemen szedett hazugság! Szeretjük őket, mindenkit szeretünk, és senkit nem szeretnénk 
kritizálni, de ezt nem tudjuk elfogadni. Nekünk Krisztus világosságában kell, hogy járjunk. 
Sajnos itt a földön nem minden Isten akarata szerint történik, mert van egy hatalom, ami rád 
bízatott. Az, hogy mi történik veled, az hogy mi történik velem az az én felelősségem. Ha 
csak otthon nézem a sorozatot és nem foglalkozom sem az Igével, sem semmivel, hanem 
egyszerűen megadom magam a hétköznapok dolgainak, akkor bizony előbb-utóbb az ellenség 
be fog csapni.  

Kiket tud becsapni az ellenség? Azokat, akik tudatlanok Isten dolgai iránt. Nem azt 
mondom, hogy mi aztán elértük, vagy elértem volna, vagy bármelyikünk ott van a topon, de 
bizony alapvető dolgokat meg tudunk tanulni. Tudjuk egymást erősíteni, tudunk növekedni 
egymás hite által, tudunk imádkozni egymásért, tudunk segíteni abban a másiknak, hogyha 
célt tévesztett valamiben, akkor segítünk abban, hogy kiigazodjon, mert ezért van a közösség, 
ezért adta Isten a közösséget.  
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S a sátán pontosan ezért rombolja a közösséget. Ugye a legkisebb közösség a házasság. 
Soha nem voltak annyira veszélyben a házasságok, mint napjainkban, és ennek egyetlen oka 
van, az, hogy rossz a közösség. Egy jó közösségben megállnak a dolgok.  

Az első közösség az mi? Az első közösség, az közösség az Atyával és az Ő Fiával. Innen 
származik minden, minden innen indul el. Tehát a kályhától kell elindulnunk. Ha jó az Isten-
nel való közösségünk, akkor jó lesz az emberekkel való közösségünk is.  

Ha valaki összeférhetetlen, ha valaki állandóan frusztrált, hogyha valakinek állandóan 
gondjai vannak, akkor az egy okra vezethető vissza. Most nem kárhoztatni szeretnék senkit, 
hanem szeretnék szólni magunkhoz, hogy az Istennel való kapcsolatunkat meg kell vizsgálni. 
Igenis egy kapcsolatot lehet erősíteni, vagy hagyhatjuk, hogy egy kapcsolat az elsilányuljon. 
Igaz?  

Volt idő, hogy azon kaptam magam, hogy hú, már elég rég nem imádkoztam. Volt egy ilyen 
időszak. Hála Istennek ez nem napjainkban van, de volt egy olyan időszak. Volt egy olyan 
időszak, hogy hú, már nem olvastam a Bibliámat egy hete. Volt a keresztény életemnek ilyen 
időszaka. Ezt nem azért mondom, hogy dicsekedjek vele, mert tudom, hogy a tiednek is volt.  

Mit jelent ez? Azt jelenti, hogy a hitünk olyan, hogy tud növekedni. Olyan, mint egy 
föltöltött akkumulátor. Ha egy akkumulátort mindig csak lemerítesz, mindig csak világítani 
akarsz vele, akkor mi fog történni? Vagy csak vedd a telefonodat, ha nem rakod föl a töltőre, 
akkor nem fog sípolni az alkalom alatt, tuti. Ugyanez van velünk is, hogy úgymond bizony-
bizony föl kell magunkat tenni a töltőre.  

Mit mond az Írás? Hogy folyamatosan legyetek tele Szent Szellemmel. Azt mondja, hogy 
ne részegedjetek meg édes bortól, amelyben kicsapongás van, hanem teljesedjetek be Szent 
Szellemmel. Tehát folyamatosan legyünk telve a Szent Szellemmel.  

Reinhard Boonketól van ez az idézet, és ezt nagyon megjegyeztem. Azt mondta, hogy a 
hideg rezsóra rászállnak a legyek. Óriási igazsága van. Ha azt akarod, hogy ne legyen légy a 
rezsódon, hogy az ellenség ne legyen a rezsódon, akkor kapcsold be a rezsót. Ahol Isten 
Szelleme megjelent, ott a gonosz egyetlen egyszer nem akart ott lenni, onnan a gonosz 
eltávozott. Amikor Jézust meglátta a gadarai megszállott. Mindenki rettegett ettől az őrjöngő 
embertől.  

Tehát, hogy milyen befolyással lehet a gonosz a számunkra? A gonosznak nincs teste, ezt 
meg kell érteni. A gonosz csak akkor tud cselekedni, ha valaki partner ebben. Embereken 
keresztül tud cselekedni. Ahogy Isten Szelleme embereken keresztül cselekszik, ugyanúgy a 
gonosz is embereken keresztül cselekszik. Vannak olyan emberek, akik megnyitják magukat a 
gonosznak, és ilyenkor az embert használja fel, a tudatlanságát, az ostobaságát használja fel. 
A mi ostobaságunkat használja fel a gonosz arra, hogy ellenünk fordítsa.  

Tehát vagy megnyitjuk magunkat Isten Szellemének, vagy pedig ugye a hústestünk is ott 
van még ráadásul, a hústestnek a kívánságai – a múlt héten volt erről szó – meg még ott van a 
gonosz is. Ő partner lesz abban, amikor mi önállóan akarunk megállni, ennek nagyon örül a 
gonosz, ekkor pontosan tudja, hogy elbukunk.  

Márk 5,4. 6–7. 
4. Mert sokszor megkötözték őt béklyókkal és láncokkal, de ő a láncokat szétszaggatta, és a 

béklyókat összetörte, és senki sem tudta őt megfékezni. 
Egy őrült, aki ijesztgette az embereket, a láncokat szétszakította. Ez nem az ördögnek az 

ereje volt önmagában. Hogyha nem talált volna egy testet, nem találta volna ezt az embert, aki 
megnyitotta valamilyen módon magát ezeknek a gonosz erőknek, akkor a sátán az égvilágon 
semmit nem tudott volna tenni. Ő test nélkül nem tud működni.  

6. Mikor pedig Jézust távolról meglátta, odafutamodék, és elébe borula, 
7. És fennhangon kiáltva monda: Mi közöm nékem Teveled, Jézus, a magasságos 

Istennek Fia? Az Istenre kényszerítelek, ne kínozz engem. 
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Mit csinált Jézus, amikor meglátta ezt a gadarai megszállottat? Fölvonta a fehér zászlót és 
megadta magát? Nem! Nem, hanem egyszerűen a sátán, azok a démonok, akik uralták őt, ők 
borultak le. Mi történt azután? Jézus kiűzte belőle, és azt látjuk, hogy teljesen normális lett. Itt 
azt látjuk, hogy utána tíz városba elment és hirdette Istennek a magasságos dolgait, hogy Isten 
mit tett velük.  

Tehát igenis a gonosznak szüksége van egy testre, a gonosznak szüksége van partnerre 
ahhoz, hogy a gonosz a terveit meg tudja valósítani. A gonosz az mindenkit támad. Nyilván 
vannak természetes okok is, amiért valaki mondjuk megbetegszik. De nem kell minden mö-
gött az ördögöt látni. Tehát nem kell odáig eljutni, hogyha valakinek összegabalyodik a cipő-
fűzője, akkor már mindjárt kiűzi belőle az ördögöt. Nem erről van szó, hogy most mindenben 
az ördögöt látjuk. Nem kell az ördöggel túlzottan foglalkozni.  

De mégis kell beszélni róla, hogy tudjátok, hogy igenis ő létezik, hogy nem csak Isten 
ereje van jelen ebben a világban, hanem munkálkodnak gonosz erők is. Nyilván Isten ere-
jével, Istennek az ujjával tudjuk kiűzni ezeket a szellemeket. Itt az a kérdés, hogy ki irányít 
téged? Kit választunk? A magam ura vagyok? 

 A Péter levelében olvastuk, hogy kit nyelhet el az ördög, nyilván azt, akit el tud nyelni, 
aki partner, aki vevő az ő hazugságaira. Ez a „magam ura vagyok”, ez nagyon tetszik a 
gonosznak. Talán nem is tulajdonítunk neki olyan jelentőséget, mint amilyen jelentősége van 
annak, amikor valaki úgy gondolja, hogy Jézus az Uram ugyan, de mégiscsak azt csinálok, 
amit én akarok. Olyankor nem a Jézus az Urad, olyankor a magad ura vagy és olyankor 
gyakorlatilag a sátánnak nyitjuk meg az ajtót, és a sátán az ilyen ajtókon bemegy és tönkre-
teszi az embereket.  

Tehát nekem van egy Uram, és ha van egy Uram, akkor Őt követem, s akkor nem a 
testnek a kívánságait követjük. A múlt alkalommal olvastam, hogy a test az a szellem ellen 
törekszik, a szellem az pedig a test ellen törekszik. A Galata levél 5. részében olvastuk, most 
nem lapozzunk oda, mert a múlt alkalommal megnéztük.  

Amikor Isten Szellemének nyitjuk meg magunkat, akkor mindig Isten útján vagyunk, 
akkor mindig győzelemre jutunk. Ha pedig megadjuk magunkat a test kívánságainak, akkor 
viszont el fogunk bukni, az ördögnek nyitunk ajtót. Amikor valaki haragszik, amikor valaki a 
hústest kívánságaiban van, ott nagyon jó partnere lesz majd az ördögnek.  

Ó még hagyján, hogy most mit tett veled, de a múlt héten is és még előtte is, és a végén 
már olyan dühös vagy, hogy azon gondolkozol, hogy meg kellene semmisíteni az ilyent. 
Tehát nagyon bele tud lovalni az ellenség a hústesti kívánságok által olyan dolgokba, ami az 
ördög malmára hajtja a vizet. 

 Tehát bennünk Isten Szelleme van. Amikor mi újjászülettünk, akkor egy szellem lettünk 
Ővele, tehát a bensőnkben egyharmad rész százszázalékosan Szent Szellem vagyunk, a Szent 
Szellem pedig isteni személy. De a testünkkel van a probléma, meg az elménkkel. Sokan 
kérdezik, hogy meddig kell ez ellen küzdenünk? Csak addig, amíg itt a földön vagyunk, to-
vább nem. De addig mindennap.  

Mindennap meg kell feszíteni a testünket, mindennap élőáldozatul oda kell adni Istennek a 
testünket és ez a mi dolgunk. Ezt nem tudjuk megtenni a saját képességünkből, ehhez a Szent 
Szellem erejéhez van szükségünk, aki bennünk van, aki bennünk él. Ahhoz, hogy ez az erő 
meg tudjon nyilvánulni, ahhoz fejlődnünk kell, növekednünk kell a hitben, Isten partnerévé 
kell, hogy váljunk. Máris az eszembe hozott az Úr egy Igét, ami a Jakab 4,7. 

Jakab 4,7–8. 
7. Vessétek hát alá magatokat az Istennek; álljatok ellen az ördögnek, és elfut 

(elmenekül) előletek. 
A második részt, hogy álljatok ellen az ördögnek, és elfut tőletek, ezt mindenki ismeri. 

Most tanuljuk meg az első részt is, az pedig úgy szól, hogy vessétek hát alá magatokat az 
Istennek. Hogy tudsz ellenállni az ördögnek? Úgy hogyha Isten hatalma, Isten ereje alá veted 
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magad. Ha megnyitod az ajtót, akkor – jaj, Uram miért történt ez velem? Azért mert előtte 
veszekedtél a szomszéddal, előtte összevesztél a feleségeddel, előtte hatszáz kaput kinyitottál 
az ördögnek, és akkor kihűlt a rezsód, és rászállnak a legyek.  

Most nem akarom mondani, hogy ezért van a problémád, mert összevesztél, mert akkor 
minden nap baj érhet bennünket. Ha ez megtörtént, akkor meg béküljetek ki. Mondja a Biblia, 
hogy le ne menjen a nap a ti haragotokon. Tehát ne adjunk helyet az ördögnek.  

8. Közeledjetek az Istenhez, és közeledni fog hozzátok. Tisztítsátok meg kezeiteket, ti 
bűnösök, és szenteljétek meg szíveiteket ti kételkedők. 

Mi már nem vagyunk bűnösök, hálát adunk ezért Istennek. Nem azt jelenti, hogy nem 
vétkezünk, nem azt jelenti, hogy nincsenek céltévesztéseink, de mi már nem bűnösök va-
gyunk. A bűnösök azok, akik nincsenek újjászületve. Tehát közeledjetek az Istenhez! Mind-
egy, hogy mi történik, a mi döntésünk alapján, bármilyen zűrből kijöhetünk, de ez csak egye-
dül Isten segítségével, a Szent Szellem segítségével várható.  

Nem el kell futni Istentől. Hogyha meghidegül az embernek a kapcsolata az Úrral, akkor 
bizony az ellenség az nagyon-nagyon könnyen közel férkőzik az emberhez. Tehát Istennek jó 
terve van velünk! A sátán az, aki el akar nyomni bennünket, aki el akar taposni bennünket. 
Hadd hozzam itt segítségül a Jeremiás 29-et, még pedig a 11-es igeverset.  

Jeremiás 29,11. 
11. Mert én tudom az én gondolataimat, amelyeket én felőletek gondolok, azt mondja 

az Úr; békességnek és nem háborúságnak gondolata, hogy kívánatos véget adjak néktek. 
Isten egy jó véget tervezett a számotokra, a számunkra. Itt, amikor Jeremiás prófétált, 

akkor éppen Izraelnek, pontosabban akkor már Izrael, az északi rész nem létezett, hanem 
Júdának komoly kihívásai voltak, nyakukon voltak a babiloniak. Az egyik gonosz nemzetség 
után jött a másik, az asszírok után jöttek a babiloniak. 605-ben a karkemisi csatában 
Nebukodonozor legyőzte az asszírokat, és jött a babiloni elnyomás Júda népére.  

De Isten azt mondja, hogy én kívánatos véget terveztem nektek, meg van a célom veletek, 
meg fogtok maradni. Izrael is azért veszett el, mert egyszerűen nem bízott meg Istenben. 
Mindjárt megnézzük az Ésaiás 14. részét, ahol leírja a sátánnak a természetét. Hiszem, hogy 
jut rá idő. A sátán bukásának mondják ott azt a részt.  

Igen, egy szellemi hatalom állt az uralkodó mögött, Szanhérib mögött, vagy Tiglet-
pileszaról van talán ott szó. Ugye, babiloni királyt ír, de hát 736-ban még nem volt Babilónia, 
akkor még asszír király volt. De az asszír király az babiloni király is volt, mert a babiloniak 
hűbéreseik voltak, leigázott nép volt. Ott írja le az Írás. Ha már így beszéltem róla, akkor oda 
is lapozok, hogy ne rébuszokban beszéljek. Az Ésaiás 14. részére lapozom a Bibliámat.  

Ugye, Izrael nem tudta, hogy ki az ő igazi ellensége. Izrael mindig egy fizikai ellenséget 
látott, és nem látta igazából azt, hogy ki van mögöttük. Viszont ahogy a Bibliámat olvasom, 
és a prófétákról olvasunk, a prófétáknak viszont Isten kinyilatkoztatta a szellemi hátteret. A 
legtöbb királynak az volt a problémája, hogy ő csak a fizikai megoldást látta, nem bíztak meg 
a prófétákban, Isten prófétáiban, akik megkapták a mögötte lévő szellemi kinyilatkoztatást is, 
és igazából a kulcsot mindig ez hozta.  

A királyok általában fizikai síkon mozdultak, és a logika alapján próbáltak meghozni 
döntéseket. De Isten megadta a kegyelmet az ószövetségi prófétáknak, hogy lássák a dolgok 
mögött álló sötét erőket, és Isten győzelemre tudta vinni őket mindig, amikor Isten prófétáira 
hallgattak a királyok. Ugyanez volt a helyzet Jeremiással.  

Jeremiásra nem hallgatott senki. Tehát igazából a király elismerte, a legutolsó júdeai 
király is elismerte, hogy hát igen, Jeremiásnak igaza lehet, de nem volt akkora befolyása a 
körülötte levő emberek között, hogy a prófétának a tanácsát meghallgatták volna.  

Ésaiás 14,4–8. 11–13. 
4. E gúnydalt mondod Babilon királya felett, és szólsz: Miként lett vége a nyomorgatónak, a 

szolgaság házának vége lett! 
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5. Eltörte az Úr a gonoszok pálcáját, az uralkodóknak vesszejét. 
6. Aki népeket vert dühében szüntelen való veréssel, leigázott nemzeteket haraggal, 

kergettetik feltartóztathatlanul. 
Mi az, amit mi látunk? Az, hogy a gonosz munkálkodik az életek felett. Látjuk azt, hogy 

betegségeket hoz, gyűlöletet hoz, viszályt hoz, sok minden zűrzavart támaszt az ellenség.  
7. Nyugszik, csöndes az egész föld. Ujjongva énekelnek. 
8. Még a ciprusok is örvendenek rajtad: a Libánon cédrusai ezt mondják: Mióta te 

megdőltél, nem jön favágó ellenünk. 
Nézzük a 11-es verset.  
11. Kevélységed és lantjaid zengése a sírba szállt; fekvő ágyad férgek, és takaró 

lepled pondrók! 
Mondja ezt akkor a próféta, amikor még az asszír királyok uralkodtak. Mondja ezt akkor, 

amikor még semmi nem látszik ebből, de mindez a szellemi háttérben már megtörtént.  
12. Miként estél alá az égről fényes csillag, hajnal fia!? Levágattál a földre, aki 

népeken tapostál! 
Ugye, itt arról a mögötte lévő sátánról van szó, aki az egész nyomorgattatás mögött áll. 

Tehát levettettél, levágattattál a földre.  
13. Holott te ezt mondád szívedben: Az égbe megyek fel, az Isten csillagai fölé 

helyezem ülőszékemet, és lakom a gyülekezet hegyén messze északon. 
Tele volt kevélységgel. A sátánnak a bukásának mondják itt ezt a részt. Igen, itt talán 

szellemi erők vannak a háttérben. Az a szellemi erő maga a sátán, aki azt gondolta, hogy ő 
majd Isten fölé mehet. A sátán ma is megpróbálja ezt elhitetni veled. Megpróbálja elhitetni az 
emberekkel és megpróbálja elhitetni a követőikkel. Természetes szinten itt egy királyról van 
szó, aki mögött nyilván ezek a gonosz erők, ez a sátáni hatalom állt. Mi volt a célja a gonosz-
nak? Izrael elpusztítása, pontosabban Júda elpusztítása. Itt erről szól a történet.  

Előtte van a 7. fejezetben egy nagyon érdekes rész, a szír-efraimi háború. Nézzétek meg, 
hogy a gonosz az Ószövetségben is működött. Hogyan működött? Embereket használt. Olyan 
embereket, akik eltávolodtak Isten dolgától. Amikor Izrael elszakadt, akkor nem látogatták a 
jeruzsálemi templomot, hanem Gátban és Bételben állítottak fel bálványáldozati oltárokat, és 
ott áldoztak más Isteneknek. Elfordultak Izrael Istenétől, nem hallgattak Isten prófétáira. 
Odáig ment a helyzet, hogy nagyon féltek az emberek Tiglat-Pileszártól, az akkori asszír biro-
dalom vezetőjétől. Úgy gondolták az északiak, Efraim, úgy gondolta Izrael, hogy szövetkezik 
Szíriával és majd rávesszük Júdát is, hogy velük szövetkezzen, és majd megdöntik az asszír 
király hatalmát. De Júdának üzent a próféta valamit.  

Ésaiás próféta elment a királyhoz, Akházhoz. Recin és Pekah pedig összefogtak Júda 
ellen. Úgy gondolták, hogy Asszíria helyett őket támadják meg. Ez egy testvérháború volt. 
Izrael, aki elszakadt Júdától, szövetkezett az ellenséggel, Szíriával. 736 és 732 között volt a 
szír-efraimi háború, amikor megtámadták Júdát. Gondoljatok bele, hogy a testvér a testvér 
ellen. És akkor azt mondta Isten, hogy nem sok napotok van, Izrael. 722-ben el is buktak. 
Egyszerűen a gonosz rávette őket a testvérháborúra.  

Ma ugyanez van a gyülekezetekben, sok szakadás, meg hasonlók. Bennünket is, nem 
tudom már, hányszor jelentettek föl. Keresztény testvérek, nem akárki! Miért tették ezt? Mert 
jót akarnak neked. Mi áll emögött? Mit akar az ilyen ember, aki följelenti a másikat? Jót akar 
neki? Rosszat akar neki! Annyira meg tudja nyitni magát, még egy keresztény is, a gonosz-
nak, ha elborítja az agyát a gyűlölet. Semmi köze ehhez Isten Szellemének.  Nézd meg, hogy 
ez mit okozott. Kinek a pusztulását okozta? Júdáét? Nem! Izraelét. Ők pusztultak el. Most 
nem akarok ebbe a részbe belemenni.  

Aztán később, az Ésaiás 37-ben találkozunk Szanhérib júdai hadjáratával. A későbbiekben 
Júda mégiscsak megállt. Sajnos Akház nem hallgatott Ésaiás prófétára, elment és szövetséget 
kötött Tiglat-Pileszárral. Így Júda adófizetője, hűbérese lett az asszíroknak. Sokba került ez 
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nekik később, de 701-ben egy másik király került trónra, Szanhérib, aki megtámadta Jeru-
zsálemet. A kicsi Jeruzsálemet leigázta már, majd az egész Mediterrániumot, minden az ő 
hatalmuk alatt volt, minden az ő lábaik alatt volt. Mindenkit kegyetlenül sanyargattak. Nagyon 
kegyetlenek voltak egyébként az asszírok, és a babiloniaiak is ugyanilyen kegyetlenek voltak.  

Ott szintén a király, aki Ezékiás volt, ő egy jó júdai király volt, aki szintén elment a 
prófétához és megkérdezte Istent, hogy most mit csináljunk, megadjuk magunkat? Az a 
hatalmas Asszír Birodalom és mi ott az a kicsi Jeruzsálem, mit tudunk mi csinálni? Azt 
mondta a próféta, hogy nem, mert Isten meg fog védeni bennünket. A király hallgatott rá. 
Nézzétek meg, hogy mi történt. Szanhérib elbukta ezt a játszmát. Egy igeverset hadd olvassak 
fel, az Ésaiás 37,36.-ot. 

Ésaiás 37,36. 
36. Akkor jött az Úrnak az angyala, és levágott az asszír táborban száznyolcvanötezret, és 

midőn reggel az emberek felkeltek, ímé azok mindnyájan holtak valának! 
Az Úr harcolt! Ez az, amikor megbízunk az Úrban. Mit tettek az akkori királyok? A 

fizikai szinten, az ő látható szintjükön akarták megharcolni a harcaikat. Ezt azért hoztam elő, 
mert sajnos mi is ezt tesszük, hogy néha a látható dolgokra nézünk. Ha a látható dolgokon 
tudja az ördög tartani a szemedet, akkor lehet, hogy elkeseredsz és föladod. Lehet, hogy azt 
mondod, hogy hát itt nincs remény és teljesen megfeledkezel arról, hogy ki vagy te Krisz-
tusban. Te győztes vagy, a Krisztussal ültettél a mennyei helyekre.  

Nagyon nem szereti hallgatni ezt az ördög. De amikor a keresztények megadják magukat, 
akkor azt mondják, hogy hát biztos ez volt Isten akarata. Nem volt ez Isten akarata! Soha nem 
volt Isten akarata! „Mert ha Isten akarta volna, akkor meggyógyította volna.” – mondják. 
Isten már nem fog senkit meggyógyítani, mert kétezer évvel ezelőtt a Krisztus sebeiben 
mindannyian meggyógyultunk! Hol van ez a gyógyulás? Lehet, hogy nem látszik a testedben, 
lehet, hogy nem látszik a lelkedben. Ez a gyógyulás ott van a szellemünkben, ott van 
bennünk. Onnan kell előhoznunk, onnan kell kimerítenünk. Azt mondja a Róma 8,11. 

Róma 8,11. 
11. És ha annak a Szelleme lakik bennetek, aki feltámasztotta Jézust a halálból, 

ugyanaz, aki feltámasztotta Krisztus Jézust a halálból, megeleveníti a ti halandó 
testeiteket is az Ő tibennetek lakozó Szelleme által.  

Miről szól ez a történet? Arról, hogy bennem van Isten Szelleme. Ha Isten Szelleme fel-
szabadul, akkor ott a gonosznak távoznia kell. Az ördögnek nincs esélye! A démonok nyü-
szítettek, amikor meglátták Jézust. Miért nem nyüszítenek ma, amikor meglátnak egy keresz-
tényt? Ezt a kérdést föl lehet tenni. Azért, mert nem győzelemtudatúak, nem krisztustudatúak, 
hanem bűntudatúak.  

Arról prédikálnak nekik, hogy milyen bűnösök és Isten biztos megbüntet, mert milyen 
bűnös vagy. A bűntudatot erősítik az emberben. De nekünk nem azt kell erősítenünk, hanem a 
krisztustudatot. Minél erősebb a krisztustudatunk, annál erősebbek vagyunk Isten kegyel-
mében. A kegyelem arra tanít minket, ahogy írja a Titusz levél, hogy megtagadván a hitet-
lenséget, igazán és szentül éljünk a jelenlevő világban. Így írja ezt Titusz a levelében.  

A kegyelem nem a bűnre visz, hanem pontosan Istenhez visz. Az ördög a bűnben leledzik. 
Isten nem fog leesni a trónjáról, mert te vagy én bűnt követtünk el. De én azzal viszont ajtót 
nyitok az ellenségnek. Ezt a szívességet ne tegyük meg az ördögnek, hanem tegyük azt, amit 
az Ige mond! Ha mi szoros kapcsolatban vagyunk Istennel, ha mi a rezsónkat forrón tartjuk, 
akkor az ördög, ha hozzáér a rezsónkhoz, akkor megégeti magát. Úgy menekül, ahogy csak 
tud. De nem fog elmenekülni attól, ha kiabálsz rá, még csak meg se süketül. Nem attól fog 
elmenni, mert nagy hangosan, nagy pufogtatás, nagy durrogtatás van.  

Jézus nem kiabált az ördöggel, a gadarai megszállottal sem kiabált, csak elég volt, hogy 
megjelent, és a gonosznak el kellett menni. De azt tudnod kell, hogy ki vagy te Krisztusban. 
Tudnod kell, hogy mi az a hatalom, amit Krisztustól kaptál. Nem a magunk erejéből vagy a 
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magunk szuper voltából tudunk ellenállni a gonosznak. Hanem azért, mert az Úr erejében 
járunk. Az 5Mózes 30,19-ben azt mondja az Írás: 

5Mózes 30,19. 
19. Bizonyságul hívom ellenetek ma a mennyet és a földet, hogy az életet és a halált 

adtam előtökbe, az áldást és az átkot: válaszd azért az életet, hogy élhess mind te, mind a 
te magod;  

Ezt az ószövetségi embernek is megadta Isten a döntés lehetőségét. Azt mondja Isten, 
hogy majd én választok, én döntöm el, hogy te élsz vagy meghalsz? Nem, a döntést neked 
adtam. A mindenható Isten, az a szuverén Isten adta azt a hatalmat a kezedbe. Isten ön 
korlátozza ezzel magát. De Ő az embert partnerként teremtette. Amikor Ábrahámmal is 
szövetséget kötött, akkor nem kényszerítette rá Ábrahámot Isten.  

Isten nem kényszerít semmire, hanem a szabad akaratunkból választhatunk. Választhatjuk 
az áldást vagy választhatjuk az átkot. Mi már nem vagyunk átok alatt! Mert Krisztus 
megváltott bennünket a törvény átkától. Mi nem azért vagyunk áldottak, mert megtartjuk a 
törvényt, hanem azért mert Krisztusban vagyunk. Jézus Krisztus megváltott minket a törvény 
átkától, mert meg van írva, hogy átkozott minden, aki a fán függ. Azért, hogy az Ábrahám 
áldása a Krisztus Jézusban lehessen a pogányokon, hogy a Szellem ígéretét elnyerjük hit által 
– ahogy a Galata 3,13-ban olvassuk.  

Ezek kulcs igehelyek, de a döntés, az a tiéd vagy az enyém. Ne panaszkodj arra, hogy mit 
tett az ördög. Tudjuk, hogy az ördög mit tesz, hiszen Jézus elmondta. A kérdés az, hogy te mit 
teszel, meg én mit teszek, amikor jön az ellenség. Te futsz el, vagy az ellenség fut el? Annak 
idején nagyon sokat tanulmányoztam ezeket az Igéket, amikor még kint szolgáltunk Szlo-
vákiában. Sok gyülekezetünk volt ott, és az alkalom után meghívtak, hogy menjünk el imád-
kozni a fekvő betegekért.  

Ez a történet jutott eszembe, ahogy ezt olvastam. Az egyik házba ahogy bementem, egy-
szer csak a kutya rohant felém, én meg elkezdtem feléje rohanni. A kutya úgy megdöbbent, és 
akkor nagyon erősen a szemébe néztem és ezután a kutya elment. Nagyon föl voltam akkor 
vértezve és nagyon bátor voltam. Akkor olvastam ezeket az Igéket, hát nehogy már én fussak 
el egy kutya elől. Kijött a gazdája és azt mondta, hogy ilyen még sohasem történt. Mondtam, 
hát ez történt és kész. Nem magyaráztam neki, hogy miért, meg hogyan.  

Így kell bánni az ördöggel. Egyszerűen nem történhet meg az, hogy a gonosz legyőzzön. 
Hatalmat kaptunk az állatok fölött is. Azért ne kísérletezz a medvével meg az oroszlánnal, 
ahhoz még növekednünk kell hitben. De akkor és ott a Szellem ezt hozta és tényleg működött. 
Hát nehogy már itt egy kutya megfélemlítsen! Szeretem a kutyákat, de azt nem szeretem, 
amikor megharapnak. Gondolom, hogy ezzel te is így vagy.  

Tehát az áldást és az átkot kapták. Mi már nem kaptuk az átkot, de mégis választhatja egy 
keresztény azt. Átok alá helyezheti magát. Azt mondja az Írás, hogy ha a törvény alá vissza-
helyezed magad, akkor átok alatt vagy. Világos, mert egy keresztény mindent elfogadhat hit 
által, amit csak akar.  

Most kaptam egy emailt, hogy segítsünk, mert a keresztény testvérei átkozzák őt. 
Szerintetek milyen világosság van ott, ahol keresztény átkozódik? Azt mondja az Írás, hogy 
szerette az átkot és örökölte azt. Egy keresztényt nem lehet elátkozni, ha csak el nem fogadod. 
Mind visszaszáll az ő fejére. A Márk evangéliumban van, amikor Jézus elküldte a tanítvá-
nyokat és ott megbízta őket némi feladattal. De nem is ott kezdjük, hanem a Márk 3-nál. Ezt 
az Igét is nagyon sokszor olvastam már föl, de nem árt egy kis emlékeztető. 

Márk 3,14–15. 
14. És választa tizenkettőt, hogy vele legyenek, és hogy kiküldje őket prédikálni,  
Az első, hogy választott Jézus tizenkét tanítványt. Miért választotta? Azért, hogy vele 

legyenek. Itt kezdődik az egész közösség. A közösség Krisztussal, a közösség az Atyával.  
15. És hatalmuk legyen a betegeket gyógyítani és az ördögöket kiűzni:  
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Hogy hatalmuk legyen betegeket gyógyítani és ördögöket kiűzni. Igen, Jézus elküldte a 
tanítványait, kiküldte őket. Azt mondja a 6,13-ban: 

Márk 6,13. 
13. És sok ördögöt űznek vala ki, és olajjal sok beteget megkennek és meggyógyítanak vala.  
Ez ilyen Károliasan van, de a lényeg az, hogy megkenték olajjal a betegeket és meg-

gyógyultak. Ez is egy módja annak, hogy gyógyulást kaphassunk. Ha van otthon olajad, akkor 
kend meg a beteget a Jézus nevében. A Jakab levélben is írva van az olajjal való megkenetés. 
Ez nem az utolsó kenet! Hadd mondjam el, nehogy valaki bepánikoljon, amikor odamész az 
olajos szelencével, hogy föladtad nekem az utolsó kenetet. Nem! Nincs olyan, hogy utolsó 
kenet, hanem ez a betegek kenete. Amikor az olajjal megkened, akkor a betegnek föl kell 
épülnie, azt mondja a Jakab levél. Nem meg kell halnia, hanem föl kell épülnie.  

Hálát adunk Istennek! Nézzük még a további Igéket, még azért van bőséggel. Nézzünk 
meg egy tipikus történetet, amikor szintén valaki látásba esett. Ezt is nagyon jól ismeritek, 
Elizeus történetét. Amikor Elizeus prófétának Isten megjelentette Szíriának az összes hadi-
tervét, aki ellensége volt Izraelnek. És bárhol akartak betörni az országba, mindenhol készen 
fogadták őket. A király azt gondolta, hogy áruló van a csapatukban.  

Azt mondták, hogy nincs ott áruló, hanem van Izraelnek prófétája. Azt mondja erre a 
király nagy bölcsen, hogy akkor fogjuk el a prófétát és akkor megoldódik minden gondunk. 
Ez nagy észre vall. De ezt is tudta a próféta, hiszen elmondta neki a hírnök, hogy még azt is 
tudja a próféta, amit az ágyasházadban beszélsz, mert Isten mindent megjelent neki. Most mit 
tudsz kezdeni egy ilyen prófétával? Ő mégiscsak úgy gondolta, hogy elfogja a prófétát és 
innen folytatódik a történet. Elizeusnak volt egy szolgálója, akit Géházinak hívtak. 

2Királyok 6,15–17. 
15. Felkelvén pedig jókor reggel az Isten emberének szolgája, kiméne, és ímé seregek 

vették körül a várost, és lovak és szekerek. És monda néki az ő szolgája: Jaj, jaj, édes 
uram! Mit cselekedjünk? 

Hát elég nagy gáz van, amikor egy hadsereg körbevesz egy lakást. Akkor ott valami miatt 
ez történik. 

16. Felele ő: Ne félj. Mert többen vannak, akik velünk vannak, mint akik ővelük.  
Gondolj bele, hogy Géházi kinéz és csak ellenséget lát. A próféta viszont azt mondja, 

hogy többen vannak, akik velünk vannak, mint akik ővelük. És akkor itt történik valami, ahol 
Isten megengedte, hogy Géházi belásson a szellemvilágba, hogy láthassa azt. 

17. És imádkozott Elizeus és monda: Oh Uram! Nyisd meg kérlek az ő szemeit, hadd 
lásson. És megnyitá az Úr a szolga szemeit és láta, és ímé a hegy rakva volt tüzes 
lovagokkal és szekerekkel Elizeus körül.  

Utána történt valami nagyon hasznos dolog, hogy az Úr angyalai megverték az ellenséget 
vaksággal és egyszerűen elmentek a háza körül. Tehát a szellemvilág, az egy valós világ. 
Nekünk nem adatik meg, nekem legalábbis még nem adatott meg ebbe betekinteni. Én nem 
láttam még angyalokat, meg még nem jelent meg az ördög sem, meg semmi. Ilyen formában 
nem voltak még ilyen transzcendens élményeim. De tudom, hogy igaz, mert a Biblia igaz.  

Nem kell, hogy ilyen élményeid legyenek ahhoz, hogy ellene tudj állni a gonosznak, mert 
bizony az Ige az az igazság. Ha a Biblia azt mondja, hogy te ellene tudsz állni a gonosznak, 
akkor te ellene tudsz állni a gonosznak. Mert Isten szeretné, ha rend lenne az életünkben, sze-
retné, ha az Ő tervei valósulnának meg, mert Isten nem a zűrzavar Istene, ahogy az 1Korint-
hus 14,3. mondja, hanem a rend Istene.  

Ahhoz, hogy az isteni rendet fenntartsuk az életünkben, Isten partnereként kell visel-
kednünk. Amikor az Igét cselekedjük, akkor nem Istennek teszünk szívességet, hanem saját 
magunknak teszünk nagyon nagy szívességet. Amikor valaki önfejű, akkor előbb-utóbb úgyis 
be fogja verni a fejét.  
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Még az Efézus 4-et hadd nézzük meg. Ahol világosan tanítja az Írás, hogy a gonosznak mi 
adunk helyet. 

Efézus 4,27–31. 
27. Az ördögnek pedig ne adjatok helyet.  
Hogyan tudunk az ördögnek helyet adni? Be fog kopogni az ördög és megkér, hogy kínáld 

hellyel? Egyáltalán nem így, hanem leírja utána, hogy ezek hogyan történnek.  
28. Aki lopott, többé ne lopjon; hanem inkább munkálkodjék, cselekedvén az ő 

kezeivel azt, ami jó, hogy legyen mit adnia a szűkölködnek.  
Hogyan tudsz az ördögnek helyet adni? Amikor nem Isten dolgait cselekszed. Ha valaki 

tolvajkodik, az helyet adott az ördögnek. Volt nálunk is pásztor, aki azt hirdette, hogy nem 
kell dolgozni, majd Isten gondoskodik rólam. Aztán végül rájött, hogy mégiscsak dolgozni 
kell. Megvilágosodott azóta, hálát adunk Istennek ezért, hogy ez így van. De amikor Isten az 
Édenbe helyezte Ádámot, azért helyezte oda, hogy uralja és munkálja azt a földet, amit Isten 
rábízott. Nekünk is munkálni kell, mert Isten is munkálkodik folyamatosan. Ő végzi a dolgot! 

29. Semmi romlott beszéd a ti szátokból ki ne jöjjön, hanem csak amely hasznos és 
szükséges az építésre, hogy kegyelmet adjon a hallgatóknak.  

Van egy nyílás az orrunk alatt, ahol elmennek az áldások. Tudod? Szeretnéd a kádadat 
feltölteni jó forró vízzel, hogy megfürödj, közben meg kihúzod a dugót. Na akkor, mikor telik 
meg a kád? Soha! Ugyanez a helyzet. Ami átfut az agyunkon, nem kell mindennek kijönnie a 
szánkon. Meg kell tudni fékezni magunkat. Ez tudom, hogy nem olyan egyszerű.  

Én tudom magamról és te is tudod magadról, hogy ez nem megy olyan egyszerűen, de 
akkor is meg kell tanulnunk, hogy ami átmegy az elménken, azt nem kell mindjárt kiengedni a 
szánkon. Itt mennek el az áldások. Az ördög nem tudja, hogy én mit gondolok. De amit 
mondok, azt hallja, és amit hall, abból tudja, hogy miben van az én hitem. Nem kell felfedni 
az ellenségnek a titkainkat. Nem kell helyet adni!  

 30. És meg ne szomorítsátok az Istennek Szent Szellemét, akivel meg lettetek 
pecsételve a megváltás napjára.  

Mitől szomorodik meg a Szent Szellem?  
31. Minden keserűség és fölgerjedés és harag és lárma és káromkodás kivettessék 

közületek minden gonoszsággal együtt;  
Itt hívőknek ír Pál, az efézusi gyülekezetnek ír. Bizony a gyülekezetekben, Isten népe 

között is van ilyen és ez mind a gonosznak ajtót nyit. És utána jönnek a hatalmas kérdések, 
hogy de hát Uram, miért? De hát Uram, miért én? Miért velem? Jaj, én annyit imádkozok. 
Igen, engeded a kádba a vizet, csak közben ki van húzva a dugó két helyen a kádadból. Így 
sohasem telik meg! A Biblia nem véletlenül figyelmeztet.  

Szumma szummarum: A gonosz erők léteznek. Van a jó oldal, és hála Istennek, mi ott 
állunk a jó oldalon Isten Szelleme által. A kérdés az, hogy kinek és minek nyitjuk meg 
magunkat. Akinek megnyitottuk magunkat, annak a hatalma alá adtuk saját magunkat és az a 
mi urunk. Ha megadjuk magunkat saját magunknak, mert mi a saját urunk vagyunk, nekünk 
aztán senki ne mondja meg, hogy mit csináljunk, mert ez nekünk nagyon fontos, akkor máris 
könnyű prédájává és könnyű játékszerévé váltál az ellenségnek. Tehát azt mondja az Írás, 
hogy engedelmeskedjetek az Istennek és álljatok ellene az ördögnek és megfut tőletek.  
Ámen! 

Vidéken is vannak összejöveteleink. A www.ksze.org weboldalunkon a Szolgálatok 
menüpont alatt megtaláljátok az összejöveteleinket, ahova el lehet menni. Nyilván, akik 
vidéken vannak, nagyon messze vannak, nem tudnak hétről-hétre följárni Budapestre. De 
szükség van a közösségre, szükség van arra, hogy összegyülekezzünk. Erről szól az újszö-
vetségi gyülekezeti korszak, hogy együtt legyünk, hogy közösségben legyünk, hogy épüljünk. 
És én bíztatok mindenkit, hogy találja meg azt a helyet, azt a közösséget, ahol tud épülni, ahol 
tud növekedni szellemben.  
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Hálát adunk Istennek az Ő Igéjéért, az Ő igazságáért! Köszönjük Atyám, a Te 
kegyelmedet! Dicsérjük az Urat! Hálát adunk Istennek! 
 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 

 
 

 


